

តើយើងចាប់ផ្តើមពីត្រង់ណា?

សូមទាក់ទងបុគ្គលិកសម្របសម្រួលធនធានគ្រួសារ (Family Resources Coordinator, FRC)

- បុគ្គលិក FRC អាចជួយលោកអ្នក ដើម្បីស្វែងរកព័ត៌មានស្តីអំពី ៖
 - សេវាឯកទេសកម្មសម្រាប់ទារក និងកុមារក្មេងខ្ចីដែលមានគ្រូច្រៀតផ្លូវ
 - ការឧបត្ថម្ភមាតាបិតា និងគាត់ដល់ឱវាទ
 - ការឧបត្ថម្ភប្រាក់ជំនួយ
- ដើម្បីស្វែងរកបុគ្គលិក FRC នៅក្នុងតំបន់របស់លោកអ្នក, សូមទូរស័ព្ទទាក់ទងបណ្តាញទូរស័ព្ទបន្ទាន់អាសន្នស្តីពីសុខភាពគ្រួសារ តាមលេខ 1-800-322-2588 ឬតាមរយៈសេវាបន្តទូរស័ព្ទ ដោយចូលលេខ 711 ឬសូមចូលទៅមើលគេហទំព័រវេបសាយវិធានបន្តម្ហូបរបស់យើងសម្រាប់ទារក និងកុមារក្មេងខ្ចី (Early Support for Infants and Toddlers) នៅ www.del.wa.gov/esit

ធនធានផ្សេងៗ ៖

- Boys Town National Research Hospital
www.babyhearing.org
402-498-6511 or TTY 402-498-6543
- Early Support for Infants and Toddlers (ESIT)
www.del.wa.gov/esit
360-725-3500
- Hands and Voices
www.handsandvoices.org
217-357-3647
- Washington State Hands and Voices
www.wahandsandvoices.org
- Office of the Deaf and Hard of Hearing (ODHH)
<http://odhh.dshs.wa.gov>
360-902-8000 Voice/TTY
or 1-800-422-7930 Voice/TTY



ការរស់នៅដ៏ល្អត្រូវបានលាមកដោយការគ្រប់គ្រងកម្មវិធី និងសកម្មភាពទាំងអស់ ៖ គ្មាននរណាម្នាក់ ត្រូវបានរស់នៅដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានរូបសាស្ត្រ, ពណ៌សម្បុរ, សាសនា, ភេទ, ភាពជាដើម, សញ្ជាតិដើម, ភេទ, ឬពិការភាពភ្នែក។

Washington State Department of
Early Learning

Early Support
for Infants
and Toddlers

DEL 11-014 CA (Rev. 7/11)



ទារក
និង
កុមារក្មេងខ្ចី

នរណាជា
មនុស្ស
ថ្មី ឬត្រូវច្រៀតផ្លូវ

សម្រាប់ជំនួយ
និងព័ត៌មាន...

www.del.wa.gov/esit

បុព្វកថា

លោកអ្នកទើបតែបានដឹងថា កូនរបស់លោកអ្នកមានត្រចៀកធ្ងន់។ ពេលនេះ លោកអ្នកប្រហែលជាកំពុងមានអារម្មណ៍ច្របូកច្របល់ជាច្រើនអន្លើ, ក៏ប៉ុន្តែលោកអ្នកមិនមែនជាមនុស្សតែម្នាក់គត់ ដែលមានអារម្មណ៍បែបនេះទេ។ មានជំនួយ និងការឧបត្ថម្ភគាំពារផ្សេងៗជាច្រើនប្រភេទ បានបម្រុងជូនលោកអ្នក និងកូនរបស់លោកអ្នក។

លោកអ្នកក៏ប្រហែលជាកំពុងមានសំណួរជាច្រើនដែរ។ ខិត្តប័ណ្ណនេះនឹងជួយលោកអ្នកក្នុងការស្វែងរកចម្លើយ និងរុករកជម្រើស ដែលមានប្រើការសម្រាប់កូន និងគ្រួសាររបស់លោកអ្នកសព្វថ្ងៃ។ នេះគឺគ្រាន់តែជាចំណុចចាប់ផ្តើមមួយប៉ុណ្ណោះ។ លោកអ្នក និងកូនរបស់លោកអ្នកអាចរៀនចម្លើយអំពីដំណើរនេះ។ យើងខ្ញុំសង្ឃឹមថា ខិត្តប័ណ្ណនេះអាចជាជំនួយមួយដល់លោកអ្នក សម្រាប់ទាំងពេលនេះ និងទៅអនាគតវែងឆ្ងាយ។



ការឧបត្ថម្ភ និងធនធានជំនួយ

“ ក្រោយពេលយើងបានប្រើប្រាស់សេវាអន្តរាគមន៍បឋមវ័យដ៏ថ្លៃពិសិដ្ឋ ដែលមានប្រើការសម្រាប់ពួកយើង, នោះបន្តិចសេចក្តីសង្ឃឹមរបស់កូនស្រីយើងក៏ផ្តើមមានធ្មេញឡើងវិញជាទីមោទនៈ។ ”

– Bob K., Spokane, WA
ឪពុកនាង Katie អាយុ 6 ឆ្នាំ

កូនរបស់លោកអ្នកនឹងរៀនធ្វើការប្រស្រ័យទាក់ទង

គ្រួសារអាចជួយបង្ហាត់បង្រៀនកូនរបស់ពួកគេ ឲ្យចេះធ្វើការទាក់ទង, ចេះនិយាយស្តី, និងចេះប្រើប្រាស់ភាសា តាមរយៈការប្រើឧបាយ និងឧបករណ៍ផ្សេងៗ។ ការប្រើឧបករណ៍ជំនួយការស្តាប់ ឬឧបករណ៍ជំរុញសញ្ញាភ្នែក, គួបផ្សំជាមួយការឧបត្ថម្ភផ្នែកឯកទេសកម្មផ្សេងៗ, ឲ្យបានទាន់ពេល អាចជួយកូនរបស់លោកអ្នកក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍ការស្តាប់ និងការនិយាយស្តីបានលឿន។ ការប្រើឧបករណ៍ជំនួយទាក់ទងទាន់ពេល អាចជួយកូនរបស់លោកអ្នក ឲ្យអភិវឌ្ឍន៍ជំនាញទាក់ទង និងជំនាញភាសា, គឺទាំងភាសានិយាយនិងភាសាសញ្ញា។ ក្រុមការងារអន្តរាគមន៍បឋមវ័យអាចជួយលោកអ្នក ដើម្បីរុករកជម្រើសផ្សេងៗរបស់លោកអ្នក, ស្វែងរកអ្នកឯកទេសដែលមានគុណសម្បត្តិ និងធនធានជំនួយនានា, ព្រមទាំងរុករកឧបករណ៍ជំនួយ និងឧបាយផ្សេងៗ ដែលមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់សម្រាប់កូន និងគ្រួសាររបស់លោកអ្នក។

ខាងក្រោមនេះគឺជាបញ្ជីឈ្មោះនៃអ្នកមានវិជ្ជាជីវៈ ដែលអាចផ្តល់សេវាកម្មជូនកូននិងគ្រួសាររបស់លោកអ្នក

អ្នកឯកទេសឧបករណ៍ការស្តាប់ គឺជាអ្នកឯកទេស ដែលមានជំនាញខាងការធ្វើតេស្តពិនិត្យការស្តាប់។ អ្នកឯកទេសឧបករណ៍ការស្តាប់ជួយផ្តល់ការណែនាំ និងរកឧបករណ៍ជំនួយការស្តាប់ (hearing aids) និងឧបករណ៍សំឡេងចម្លងដទៃទៀត ដែលសមទំនងទៅនឹងសេចក្តីត្រូវការរបស់កូនលោកអ្នក។

អ្នកឯកទេសស្តារវាចាសម្បទា អភិវឌ្ឍន៍ចំណិតការស្តាប់របស់កូនលោកអ្នក និងជួយលោកអ្នក ដើម្បីរៀនជំនាញផ្សេងៗ សម្រាប់ជួយឧបត្ថម្ភកូនរបស់លោកអ្នកក្នុងការរៀនភាសានិយាយរបស់ផងដែរ។

អ្នកផ្តល់ឧវា/អ្នកព្យាបាល ផ្តល់ការគាំពារផ្លូវអារម្មណ៍សម្រាប់កូន។ និងគ្រួសាររបស់លោកអ្នក។ លោកអ្នកប្រហែលជាគួរទៅជួបអ្នកផ្តល់ឧវា ឬអ្នកព្យាបាលណាម្នាក់ ដើម្បីជួយបន្ថយបញ្ហាតានតឹងក្នុងអារម្មណ៍អ្វីៗរបស់កូន ត្រចៀកធ្ងន់របស់កូនលោកអ្នក។ ម្យ៉ាងទៀត វាក៏ជាការល្អប្រសើរមួយដែរ ដែលលោកអ្នកអាចមានឱកាសជួប និងរៀនសូត្រពីគ្រួសារផ្សេងៗទៀត ដែលបានឆ្លងកាត់ការនេះមុនលោកអ្នក។

អ្នកឯកទេសអន្តរាគមន៍បឋមវ័យ ធ្វើការជាមួយគ្រួសាររបស់កូន ដែលត្រូវការជំនួយក្នុងការទាក់ទង និងការរៀនសូត្រផ្សេងៗ។ ពួកគេធ្វើការជាមួយក្មេងចាប់ពីកំណើតរហូតដល់អាយុ 3 ឆ្នាំ។ ពួកគេក៏អានធ្វើការវាយតម្លៃដើមហេតុ និងការវាយតម្លៃគុណភាពសេវាកម្ម ដែលពាក់ព័ន្ធសមត្ថភាពរបស់កូនលោកអ្នកផងដែរ។

អ្នកសម្របសម្រួលធនធានគ្រួសារ (FRC) ជួយបណ្តាគ្រួសារដែលមានកូនក្រោមអាយុ 3 ឆ្នាំ ដើម្បីធ្វើការសម្រេចជ្រើសរើសសេវាកម្មនានា ដែលពួកគេត្រូវការ និងរបៀបដែលពួកគេត្រូវចេញប្រាក់បង់ថ្លៃសេវាកម្មទាំងនោះ។

វេជ្ជបណ្ឌិតត្រចៀក, ព្រះមុះ, និងចំបាំង (អ្នកឯកទេសសោតឃាន) គឺជាអ្នកឯកទេស ដែលពិនិត្យ និងព្យាបាលរោគដំបៅត្រចៀក និងជម្ងឺផ្សេងៗទៀត ដែលប៉ះពាល់ផ្នែកខាងក្រៅ, ផ្នែកកណ្តាល, និងផ្នែកខាងក្នុងត្រចៀក។

អ្នកឯកទេសរោគសាស្ត្រពាក់ព័ន្ធភាសានិយាយ ផ្តល់ការព្យាបាល ដើម្បីជួយសម្រួលការអភិវឌ្ឍន៍ការនិយាយស្តី និងចំណិតភាសារបស់កូនលោកអ្នក។

គ្រូបង្រៀនមនុស្សថ្មីប្រចៀកធ្ងន់ គឺជាគ្រូមានវិញ្ញាបនបត្រដើម្បីបង្រៀនកុមារមានត្រចៀកធ្ងន់។ គ្រូខ្លះមានចំណេះដឹងបន្ថែម និងចទ្ទិសោធន៍ក្នុងការធ្វើការជាមួយបណ្តាគ្រួសារដែលមានទារក និងត្រូវត្រូវតែអាយុពីបីខួប ដែលថ្មីប្រចៀកធ្ងន់។

អ្នកព្យាបាលរោគដទៃជាច្រើនទៀត, ដូចជាអ្នកព្យាបាលរោគតាមរយៈការហាត់ប្រាណជាដើម, មានប្រើការ ដើម្បីជួយឧបត្ថម្ភការលូតលាស់ចម្រើនវ័យរបស់កូនលោកអ្នក ទៅតាមតម្រូវការអភិវឌ្ឍន៍កាយសម្បទារបស់វា។